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Hoe het Ministerie van I&W bezig is met het spoorgoederenvervoer. 
 
Een aangenomen motie van de Tweede Kamer betreffende het spoorvervoer. 
In november 2021 is er een motie aangenomen over onderzoek naar realisatie van de Noordtak van de 
de Betuweroute. De motie werd aangenomen met 148 stemmen voor. Een eerste onderzoek werd toen al 
gedaan: GNOE. Goederenroutering Noord Oost Europa. Onderzocht werd vooral op welke factoren allemaal 
gelet zou moeten worden. Het RONA was daar ook bij betrokken. In nieuwsbrief 53 hebben we daarover 
geschreven. 
Nadat het rapport was uitgekomen besloot de staatssecretaris in het najaar van 2022 dat eerst maar 
gekeken moest worden naar nut en noodzaak van een dergelijke nieuwe route, en als uit dat onderzoek 
gebleken is dat het nodig is gaan we pas onderzoeken waar een nieuw traject zou moeten komen. Dat had 
natuurlijk tegelijkertijd kunnen plaats vinden, zodat iedereen sneller weet waar hij/zij aan toe is. Maar dit 
beleid behoort bij het constante uitstelgedrag van onze regering. 
 
De komst van de staatssecretaris.  
De staatssecretaris Vivianne Heijnen bezocht kort na haar aantreden het gebied waar mogelijk een nieuw 
Noordtak zou kunnen komen, RONA was ook uitgenodigd, maar werd op laatste moment afgezegd. Ze 
beloofde dat ze ook naar de bestaande Noordtak zou komen kijken. Dat duurde en duurde maar en 
uiteindelijk werd besloten tot een komst op 3 april van dit jaar. En de staatssecretaris gaf te kennen dat ze 
juist de mening van omwonenden van het spoor wilde horen. Dat zou echt goed zijn. En nadat alles voor 
haar komst was voorbereid werd deze ontmoeting uitgesteld wegens spoedberaad. Dat was twee dagen 
voor de afgesproken bezoekdag. Alles was met haar ambtenaren van protocol tot in de puntjes geregeld. 
Inwoners van Wierden hadden zich ook al helemaal voorbereid. Het lijkt erop dat ze nu in juni komt…… 
 
Wisseling van ambtenaren, en dan nog een en ander weten van ontwikkelingen in het spoor? 
Het hebben van een lange termijnvisie wat betreft het spoorvervoer is over een heel lange tijd bekeken 
nauwelijks mogelijk. Er kwam een onderzoekscommissie geleid door Atje Kuiken van de PvdA voor een 
LTSA, Lange Termijn Spoor Agenda. Waren we blij mee, maar de uitkomst lijkt te zijn verdwenen….. 
 
In de 90er jaren werd de toen nog genoemde Betuwelijn geïntroduceerd. Er zou vanwege het verdrag van 
Warnemünde een Noord- en een Zuidtak bijkomen. Voor een Noordtak kwam er zelfs een kaart met 
mogelijke tracés als de bestaande route van IJssellijn en Twentelijn (misschien Twentekanaallijn) tot en met 
de Oostelijke Achterhoek. Een Zuidtak die meer in de omgeving van Nijmegen zou komen verdween vrij 
snel. Ongeruste bewoners in Oost NL vonden elkaar 1993 en richten het RONA op.  
 
Deze ontwikkelingen kennen de elkaar 
opvolgende nieuwe ambtenaren op het 
ministerie niet. Voor hen is het dan lastig de 
door het spoorgoederenvervoer 
veroorzaakte verslechtering van het 
leefklimaat te begrijpen. Ze zijn ook bepaald 
niet vertrouwd met eerdere ontwikkelingen 
rondom het spoor, met eerder 
aangekondigde en zelfs toegezegde 
maatregelen om overlast te beperken. 
Zo is GNV, Geen Noordtak Velp, nog 
steeds bezig met gedaan te krijgen dat een 
aantal woningen langs het spoor 
geluidsisolatie krijgt, zoals hen was 
toegezegd omstreeks 2004. Dat was op 
basis van de toen bestaande wetgeving. 
Later kwam het MJPG, Meer Jaren 
Programma Geluidsanering. Alles werd             
veranderd en hetgeen was toegezegd en werd                      Afsluiting werkbezoek ambtenaren te Velp 
nimmer uitgevoerd. Ellenlange brieven van het  
ministerie waarom ze zich in Velp rustig moeten houden tot ze aan de beurt zijn in het MJPG. En nu voor de 
derde keer is de Nationale Ombudsman aan zet!  
We waren dan ook blij met het werkbezoek van deze ambtenaren.  Op 23 feb. hebben ze zich breed kunnen 
oriënteren in Deventer, Bathmen en Velp. We wachten nu de verdere plannen met spanning af! 
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Omgevingswet 
Die gaat gelden met ingang van 1 januari. Op zich wel een goede wet. Het wordt mogelijk gemaakt om  
allerlei regels wat betreft de ruimtelijke ordening samen te voegen en te vereenvoudigen. Toestemmingen 
voor ontwikkelingen in een gemeente kunnen dan sneller gerealiseerd worden.  
Maar er zitten ook bepaalde nadelen aan. Een duidelijk voorbeeld daarvan is het vervoer van gevaarlijke 
stoffen. Vrachtwagens met gevaarlijke stoffen moeten buiten de bewoonde gebieden blijven rijden, tenzij ze 
in een bepaald gebied een en ander moeten brengen zoals bijv. benzine. Spoorgoederentreinen gaan juist 
door bewoonde gebieden. De kans op een ongeval is bij het spoorvervoer is veel kleiner dan bij een 
vrachtwagen, maar als er een ernstig incident is met die stoffen kan het effect veel groter zijn. Daarbij kan 
het feit dat er meerde wagons met gevaarlijke stoffen in zo’n trein zitten een rol spelen en het effect wordt 
nog veel groter als er op het moment van het incident veel mensen zich in die buurt bevinden. In steden zijn 
er nu al heel veel mensen in de buurt van het spoor (Arnhem, Zutphen, Deventer, Hengelo). En er zullen 
steeds meer mensen daar verblijven en ook in kleine plaatsen daar het ruimtelijk beleid van Nederland erop 
gericht is steeds meer mensen te laten wonen, werken, studeren en uitgaan langs het spoor. En ook als er 
steeds  meer goederentreinen gaan rijden.  
 
Bij het maken van plannen om te bouwen (woningen, zowel als andere gebouwen) moet men rekening 
houden met  

 30 meter voor een brandaandachtsgebied 
 200 meter voor een explosieaandachtsgebied 
 een nog nader te bepalen afstand een gifwolkaandachtsgebied, waarschijnlijk 300 meter 

 
Feitelijk zouden er dan geen woningen, kantoren en scholen mogen staan in deze gebieden. Maar die er al 
zijn mogen blijven en nieuwbouw daarin moet het zeer beschermend zijn.  
De nieuwe woningen en gebouwen worden dan wel erg duur met al die maatregelen. 
Er wordt geen rekening gehouden met mensen die buiten vertoeven, zoals zij die zich verplaatsen van huis 
naar het station of van het kantoor naar het restaurant of die zitten op een terrasje. 
Geluidsoverlast op de voorgevel van een woning mag gemiddeld niet meer dan 65 decibel zijn. Wil de ge-
meente het lager hebben dan die 65 decibel (de wet streeft naar minder dan 55 decibel) dan dienen ge-
meentes dat zelf te betalen.  
De Omgevingswet kan dus regels versoepelen, maar onze rijksoverheid kan op deze wijze haar verantwoor-
delijkheden weer fijn aan anderen en dit geval alweer aan gemeenten overdragen.  
 
Maatregelen die trillingen kun-
nen verminderen. 
Na het Joint Fact Finding Trillin-
gen zou er – zo leek het – verder 
voorlopig niets gebeuren. Im-
mers wetgeving op dat gebied is 
er enkel nog maar voor nieuw 
spoor. Maar inmiddels is men 
begonnen op het ministerie van 
I&W om in samenwerking met de 
TU Delft, ProRail, TNO en een 
onderzoeksbureau te kijken naar 
maatregelen welke de situatie op 
plekken met ernstige trilling pro-
blemen te kunnen verbeteren. 
Het LPOGT en dus ook het RO-
NA worden regelmatig voorge-
licht over de ontwikkelingen en 
kunnen ook ideeën inbrengen. 
           Emplacement Deventer. Treinen met gevaarlijke stoffen moeten 
Overleg ProRail en LPOGT.     hier kop maken om van Arnhem naar Deventer te rijden.  
In een van eerstvolgende over-   Stilstaan van die treinen. Daar om heen woningen, opleidingen 
leggen met ProRail gaan we        (Foto Marcel Kistemaker, Hengelo) 
nader in op het vervoer van  
gevaarlijke  stoffen per spoor. 
 
 



 

Vereniging Regionaal Overleg Noordelijke Aftakking (RONA).  
 Ingeschreven bij KvK te Enschede, nr.   40104732. 
Rabobank rekeningnummer: NL32RABO 0155 682.636  t.n.v. RONA. Email ronaspoor@gmail.com  
Website: www.rona-info.nl  

 
 
 
 
 
Telkens weer uitgestelde regeringsvoornemens. 
Hieronder een kopie van een bericht van de site van het Ministerie van I&W: 
 

 
 
 
Over die goederenroute Oost-Nederland had dus al een besluit genomen moeten zijn. Maar het is 2023 en 
het enige wat bekend is is dat de staatssecretaris heeft besloten dat er eerste een nut- en noodzaak onder-
zoek moet komen naar die route. Tot 2030 voldoende ruimte? Als nut en noodzaak blijkt heb je weer een 
paar jaar nodig om het plan te maken, dan kan iedereen weer bezwaren indienen en rechtszaken aanspan-
nen. Pas daarna de voorbereidingen voor het echt aanleggen van een  spoorweg en het aanleggen zelf. 
Misschien 2040 klaar? En dan bij capaciteitsgebrek op het spoor  tussen 2030 en 2040?  
 
Kamerleden zijn meer 
betrokken bij de ontwikke-
lingen rondom het spoor. 
Die tendens merken we de 
laatste twee jaar. Reeds in 
het laatste jaar van de vori-
ge Tweede Kamer werden 
er moties ingediend t.a.v. 
het spoorgoederenvervoer. 
Vooral t.a.v. leefbaarheid 
langs het spoor, maar ook 
het meenemen van het 
spoorgoederenvervoer in 
het Toekomstbeeld voor OV 
2040. Van de huidige 
Tweede Kamer zijn er al 
een drietal werkbezoeken 
geweest, hebben we meer 
overleg in Den Haag met 
enkele Kamerleden of over-
leg online. Het gaat niet meer      Arnhem. Sonsbeeksingel. Juist oudere huizen met houten vloeren zijn 
alleen over verbetering van       gevoeliger voor trillingen, al wordt dat minder doordat het spoor over de  
het leefklimaat langs het spoor,       de dijk rijdt. Ook gevaarlijke stoffen hierlangs. Met de voordeuren aan  
maar ook wordt nagedacht over        de voorkant ga je dan in de goede richting je huis uit. 
mogelijkheden van apart spoor-       (Foto Marcel Kistemaker, Hengelo) 
goederenvervoer.   
Wel moeten we stellen dat die contacten er vooral zijn met de huidige coalitiepartijen en met de SP. Topper 
is een interessant document van het D66 Kamerlid Lisa van Ginneken over leefbaar spoor. Daarin wordt 
heel uitdrukkelijk gesproken over het mee laten praten in een platform. De staatssecretaris heeft al een 
onderzoek laten verrichten door bureau APPM waarin we ook mee hebben gedaan, het eindrapport ligt nu 
bij de Stas. Inmiddels zijn we al betrokken geweest bij een op te stellen Kamerbrief, dus het blijkt zinvol om 
de direct betrokkenen te horen. We gaan het zien…… 
 
 
Henk Derks, Informatiemanager RONA,  
henkderks56@outlook.com   026-4952367   


